

ارتفاع الطلب العالمي على الشحن الجوي 5.5 في المئة

GLOBAL AIR CARGO DEMAND INCREASES BY 5.5 PERCENT

Total demand in global air cargo markets, measured in cargo ton-kilometers, increased by 5.5 percent in July 2025 compared to July 2024 levels.

According to data from the International Air Transport Association (IATA), international operations recorded a 6.0 percent increase. Capacity, measured in available cargo ton-kilometers, rose by 3.9 percent year-on-year, and by 4.5 percent for international operations.

Middle Eastern carriers registered a 2.6 percent increase in demand, while capacity increased by 5.9 percent year-on-year.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



ارتفع الطلب الكلي في أسواق الشحن الجوي العالمية، قياساً بطن الشحن الكيلومترى بنسبة 5.5 في المائة، خلال شهر يوليو 2025 مقارنة بمستويات يوليو 2024.

وبحسب بيانات الاتحاد الدولى للنقل الجوى (إياتا)، سجلت العمليات الدولية زيادة قدرها 6.0 في المائة. كما ارتفعت السعة، قياساً بالكيلومترات الطنية المتاحة للشحن بنسبة 3.9 في المائة على أساس سنوى، وبنسبة 4.5 في المائة للعمليات الدولية.

وسجلت شركات الشرق الأوسط نمواً في الطلب بنسبة 2.6 في المائة. بينما ارتفعت السعة بنسبة 5.9 في المائة على أساس سنوى.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

توقعات بانتعاش النمو الاقتصادي لكوريا الجنوبية إلى 1.8 في المئة

EXPECTATIONS OF ECONOMIC GROWTH RECOVERY IN SOUTH KOREA TO 1.8 PERCENT

South Korea's economy recorded its lowest growth level this year, while growth is expected to recover to around 2 percent in 2026.

The average forecast of 41 local and international organizations for South Korea's economic growth in 2026 reached 1.8 percent, which, if realized, would represent a notable recovery compared to the 0.9 percent growth projected this year by the Bank of Korea.

The Bank of Korea expects the domestic economy to grow by 1.1 percent on a quarterly basis between July and September, which could rank South Korea among the top 5 fastest-growing economies out of 37 major economies. This positive outlook is partly attributed to strong exports driven by higher demand for semiconductors and a recovery in domestic consumption.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



سجل اقتصاد كوريا الجنوبية أدنى مستوى نمو لهذا العام. في حين من المتوقع أن ينتعش النمو إلى نطاق نحو 2 في المائة العام 2026 المُقبل.

ووصل متوسط توقعات 41 منظمة محلية ودولية لنمو الاقتصاد الكوري الجنوبي لعام 2026 إلى 1.8 في المائة، وهو ما سيمثل، في حال تتحقق، انتعاشاً ملحوظاً مقارنة بنمو 0.9 في المائة لهذا العام الذي توقعه بنك كوريا المركزي.

وتوقع بنك كوريا المركزي أن ينمو الاقتصاد المحلي بنسبة 1.1 في المائة على أساس ربع سنوي في الفترة من يوليو (تموز) إلى سبتمبر (أيلول)، مما قد يمثل 1 من أعلى 5 دول من حيث معدل النمو من بين 37 اقتصاداً رئيسياً. ويرجع هذا التوقع الإيجابي جزئياً إلى قوة الصادرات، مدفوعةً بزيادة الطلب على أشباه الموصلات، وانتعاش الاستهلاك المحلي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

موجودات البنك المركزي السعودي ترتفع إلى 509 مليارات دولار

SAUDI CENTRAL BANK ASSETS INCREASE TO \$509 BILLION

The monthly statistical bulletin issued by the Saudi Central Bank (SAMA) showed that assets increased by about 60.7 billion riyals (\$16 billion) in July compared to the same period last year, reaching 1.910 trillion riyals (\$509 billion). However, central bank assets decreased by 46.8 billion riyals (\$12 billion) compared to June 2025.

SAMA's data showed that the Kingdom's reserve assets fell to 1.665 trillion riyals (\$443.7 billion) in July, compared to 1.698 trillion riyals (\$452.5 billion) in the same month last year, marking a 1.9 percent decline. Meanwhile, the item "foreign currency and deposits abroad" increased by 3.2 percent, reaching 602.5 billion riyals (\$160.5 billion) in July, compared to 584 billion riyals (\$155.6 billion) last year.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



أظهرت النشرة الإحصائية الشهرية الصادرة عن البنك المركزي السعودي (ساما)، ارتفاع الموجودات بنحو 60.7 مليار ريال (16 مليار دولار) في يوليو (تموز) مقارنة مع الفترة ذاتها في العام السابق، لتصل إلى 1.910 تريليون ريال 509 مليارات دولار. في حين انخفضت موجودات البنك المركزي بقيمة 46.8 مليار ريال (12 مليار دولار) مقارنة بشهر يونيو (حزيران) 2025.

وأظهرت بيانات (ساما) تراجع الأصول الاحتياطية للململكة إلى 1.665 تريليون ريال 443.7 مليار دولار في يوليو الماضي، مقابل 1.698 تريليون ريال 452.5 مليار دولار في الشهر نفسه من العام السابق، مسجلة انخفاضاً نسبته 1.9 في المائة. وارتفع بند (النقد الأجنبي والودائع في الخارج) بنسبة 3.2 في المائة ليصل إلى 602.5 مليار ريال 160.5 مليار دولار في يوليو، مقارنة بـ 584 مليار ريال 155.6 مليار دولار في العام الماضي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

نحو الناتج المحلي الإجمالي لمصر 4.5 في المئة

EGYPT'S GDP GROWTH AT 4.5 PERCENT

Egypt's Deputy Finance Minister Ahmed Kouchouk revealed that Egypt's real GDP recorded 4.5 percent growth in the fiscal year 2024–2025, up from 2.4 percent in the previous year, supported by IMF-related reforms and increased manufacturing activity. Inflation, which had surged to a record high of 38 percent in September 2023, has since declined, with urban consumer price inflation easing to 13.9 percent in July from 14.9 percent in June.

Egypt's fiscal year runs from July to the end of June. In its new budget, Egypt expects GDP growth of 4.2 percent.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



كشف وزير المالية المصري أحمد كجوك، عن تسجيل الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي لمصر نمواً 4.5 في المئة في السنة المالية 2024-2025، ارتفاعاً من 2.4 في المئة في العام السابق، بدعم من الإصلاحات المرتبطة بتمويل صندوق النقد الدولي، وزيادة في نشاط الصناعات التحويلية. وانخفاض التضخم، الذي قفز لمستوى قياسي عند 38 في المئة في سبتمبر (أيلول) 2023، حيث تراجع تضخم أسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 13.9 في المئة في يوليو (تموز) من 14.9 في المئة في يونيو (حزيران).

ومنذ السنة المالية في مصر من يوليو حتى نهاية يونيو. وتوقع مصر في موازنتها المالية الجديدة نحو الناتج المحلي الإجمالي 4.2 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

الذهب يقفز لأعلى مستوى في 4 أشهر

GOLD JUMPS TO 4-MONTH HIGH

Gold surged to its highest level in more than four months, supported by growing bets that the U.S. Federal Reserve will cut interest rates this month, boosting the appeal of the precious metal. Silver also climbed above \$40 per ounce for the first time in over a decade.

Spot gold rose 0.8 percent to \$3,477.39 per ounce, marking its highest level since April 23. U.S. gold futures for December delivery climbed 0.8 percent to \$3,545.50.

Meanwhile, spot silver increased 1.6 percent to \$40.31 per ounce, its highest level since September 2011.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



ارتفع الذهب إلى أعلى مستوى له في أكثر من أربعة أشهر، مدفوعاً بزيادة الرهانات على خفض الفدرالي الأميركي معدلات الفائدة هذا الشهر، مما عزز جاذبية المعدن النفيس. فيما صعد سعر الفضة ليتجاوز حاجز 40 دولاراً للأونصة للمرة الأولى منذ أكثر من عقد.

وارتفع سعر الذهب الفوري بنسبة 0.8 في المئة إلى 3477.39 دولاراً للأونصة، مسجلاً أعلى مستوى له منذ 23 أبريل نيسان. كما صعدت عقود الذهب الأميركي الآجلة لتسليم ديسمبر (كانون الأول) بنسبة 0.8 في المئة إلى 3545.50 دولاراً.

أما سعر الفضة الفوري فقد ارتفع 1.6 في المئة إلى 40.31 دولاراً للأونصة، وهو أعلى مستوى منذ سبتمبر (أيلول) 2011.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

أسعار النفط تتراجع وسط مخاوف من زيادة الإنتاج والرسوم الجمركية الأمريكية

OIL PRICES DECLINE AMID CONCERN OVER OUTPUT AND U.S. TARIFFS

Oil prices retreated as concerns over increased production and U.S. tariffs weighed on demand, despite supply disruptions caused by intensifying airstrikes between Russia and Ukraine. Brent crude fell 0.4 percent to \$67.18 per barrel, while West Texas Intermediate (WTI) crude declined 0.4 percent to \$63.73 per barrel.

Markets remain uneasy over Russian crude flows, as weekly shipments from ports dropped to their lowest level in four weeks at 2.72 million barrels per day.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



تراجع أسعار النفط، إذ طغت المخاوف من زيادة الإنتاج والرسوم الجمركية الأمريكية على الطلب، على أثر الاضطرابات في الإمدادات الناجمة عن تصاعد الضربات الجوية بين روسيا وأوكرانيا.

وتراجع خام برنت 0.4 في المئة ليسجل 67.18 دولاراً للبرميل، فيما انخفض خام غرب تكساس الوسيط 0.4 في المئة ليصل إلى 63.73 دولاراً للبرميل.

ولا تزال الأسواق قلقة بشأن تدفقات الخام الروسي، إذ هبطت الشحنات الأسبوعية من الموانئ إلى أدنى مستوى لها في أربعة أسابيع عند 2.72 مليون برميل يومياً.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

QATAR-GERMANY BUSINESS MEETING: STRENGTHENING TRADE AND INVESTMENT

Qatar and Germany discussed strengthening trade and investment ties during the Qatar-Germany Business Meeting held at the headquarters of the Qatar Chamber of Commerce and Industry in Doha.

Qatar Chamber Chairman Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani praised Qatar's economic relationship with Germany, describing it as "a highly valuable partner for the State of Qatar." He emphasized the pivotal role of German companies in supporting Qatar's industrial development and technological modernization. He affirmed Qatar's keen interest in enhancing trade exchange and boosting mutual investments with Germany across all sectors. Qatar is among the largest investors in Germany, with investments exceeding €25 billion, covering vital sectors such as automotive, telecommunications, hospitality, and banking. He noted that bilateral trade exceeded 6 billion riyals (about \$1.6 billion) last year, compared to 7.1 billion riyals in 2023, according to a statement from the Qatar Chamber.

German Ambassador to Doha Hans-Udo Muzel stated that "Qatar is among the largest investors in Germany, opening greater prospects for cooperation and partnerships between the business communities of both countries. Qatar Investment Authority (the sovereign wealth fund) holds investments exceeding \$14 billion in leading German companies such as Siemens, Porsche, Volkswagen, and Deutsche Bank, alongside 342 German companies operating in Qatar."

Source ([Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited](#))

لقاء الأعمال القطري الألماني: تعزيز التجارة والاستثمارات

بحث قطر وألمانيا تعزيز العلاقات التجارية والاستثمارات خلال لقاء الأعمال القطري الألماني الذي انعقد في مقر غرفة تجارة وصناعة قطر في الدوحة. وأشار رئيس غرفة قطر، الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، بعلاقة قطر الاقتصادية مع ألمانيا "التي تعتبر شريك ذات قيمة كبيرة لدولة قطر". مشدداً على دور الشركات الألمانية المحوري في دعم مسيرة التطوير الصناعي والتحديث التكنولوجي في قطر.

وأكّد على اهتمام وحرص الجانب القطري بتطوير التبادل التجاري وتعزيز الاستثمارات المتبادلة مع ألمانيا في القطاعات كافة. لافتاً إلى أن قطر تعد من أكبر المستثمرين في ألمانيا، إذ تتجاوز استثماراتها 25 مليار يورو، وتشمل قطاعات حيوية مثل صناعة السيارات والاتصالات والضيافة والخدمات المصرفية وغيرها. وقال إن حجم التبادل التجاري بين البلدين تجاوز العام الماضي ستة مليارات ريال (نحو 1.6 مليار دولار)، مقابل 7.1 مليارات ريال في العام 2023، وفق بيان لغرفة تجارة قطر.

واعتبر سفير ألمانيا لدى الدوحة، هانز اوedo موتسيل، أن "قطر من أكبر المستثمرين في ألمانيا ما يفتح آفاقاً أكبر للتعاون والشراكات بين مجتمعات الأعمال في كلا البلدين. كما يمتلك جهاز قطر للاستثمار (صندوق الثروة السيادي) استثمارات تتجاوز 14 مليار دولار في شركات ألمانية رائدة، مثل: سيمينز، وبورش، وفولكسفاغن، ودويتشه بنك، يقابلها وجود 342 شركة ألمانية عاملة في قطر".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

